
Referat fra bestyrelsesmøde i Pædagogisk sektor, 
29. oktober 2024 kl. 8.30 – 15.30 

Mødesalen, FOA, Granhøjvej 18, 8600 Silkeborg 
 
 

REFERAT 
 Emne: Uddybning af punkt Referat 

1.  Kl. 8.30-8.45 
Formalia 

a. Velkomst  
b. Tilstede og afbud.  
c. Ordstyrer:  
d. Referent: 
e. Den gode historie/dagens smil.  

a.   
b. Tilstede: 

Afbud: Henrik, Pia 
c. Heidi T.   
d. Vita    
e. 

2.  Kl. 8.45-9.30 
Generalforsamling 

Gennemgang af masterplan – har vi styr på det hele? 
Bilag 1. Herunder: 
a. Finpudsning og godkendelse af beretning 

Bilag 2. 
b. Valg af referent 
c. To til indskrivning 
d. Stemmeudvalg 
e. Sange?  
f. Materiale til dirigenten 

Bilag 3.  

a. Bestyrelsen rejser sig op foran forsamlingen, og præsenterer sig 
hver især. Vi gennemgår slides, og Mette sætter lidt ord på. Jette 
fortæller om pædagogisk assistentuddannelsen og organisering på 
Generalforsamlingen.  

b. Vita 
c. Karen og Jette 
d. Heidi Toft, Vita, sammen med 2 tillidsrepræsentanter som vi 

vælger på generalforsamlingen. 
e. ”Barndommens land”, ved afslutning ”Når du ser et rødt flag 

smælde” 
f. Der var ingen rettelser til Mettes udkast. 

3.  Kl. 9.30-9.45 
KL’s Børne- og Unge 
Topmøde 

a. Topmødet er d. 30.-31. januar. Hvem skal afsted? 
Tilmelding er åbnet d. 24. oktober.  

b. Booking af overnatning. 

a. Mette & Jette, Jeanet er suppleant  
b. Det sørger Mette for. 

Link til program: https://tilmeld.kl.dk/butm2025 

4.  Kl. 9.45-10.00 
PAUSE 

  

5.  Kl. 10.00-10.15 
Organisering 

Status på organisering i pædagogisk sektor Mette viser udviklingen som viser en stigning på 53 medlemmer i 
perioden 30/1 2023 – 30/9 2024.  

6.  Kl. 10.15-10.45 
Politik 

Hvad rør sig lokalpolitisk på pædagogisk sektors 
områder? 
Jette ansvarlig for punktet fra Skanderborg kommune. 
Karen er ansvarlig for punktet fra Silkeborg kommune 

a. Jette – Skanderborg kommune: 
Naturbussen blev nedlagt, derudover er der ikke mange 
besparelser. Budgetaftalen er for 2 år, hvilket giver ro på. 
Der er fortsat fokus på sygefravær, nogle steder er det stadig 
stigende. 
Der opleves en god stemning i HMU, og der er planlagt seminar i 
uge 46. 
 
 

https://tilmeld.kl.dk/butm2025


Karen – Silkeborg kommune: 
Der er landet et budget som ser okay ud. I 2024 fik Dagplejen 
tilført 3 Mill. det får de også i 2025, fordi det stadig er svært at 
budgetlægge.  
Der er seminar på medarbejdersiden i H-MED i uge 46. 
Der er ikke varslet besparelser. Skoleområdet har fået tilført 40 
Mill over de næste 3 år. 
Der er stort forbrug på skoleområdet grundet de mange børn med 
særlige behov/udfordringer. 
Der arbejdes stadig på at finde løsninger som gør at disse 
udfordrede elever, kan blive på deres lokale skole. 

7.  Kl. 10.45-11.30 
Fremtidens Dagtilbud 

Pædagogisk sektor arbejder på en strategi for Fremtidens 
Dagtilbud. Gennemgang og mulighed for kommentarer til 
indholdet i strategien. 
Bilag 4. 

Pædagogisk sektor har lavet et udkast til dette, og det ønskes drøftet i 
lokalafdelingerne. Vi vil gerne være med til at kvalificere det, og synes 
det er en god mulighed for at skabe fælles fokus. Vores kommentarer 
til indholdet er flg.:  
Vi oplever det er et godt fagligt skriv. Visionen rammer meget godt 
det vi alle håber og ønsker for dagtilbudsområdet. Der er dog lidt 
langt fra virkeligheden til visionen, men det er ok at drømme. Mette 
noterer kommentarer til udkastet og sender det til Kim Henriksen. 

8.  Kl. 11.30-12.00 
Pædagogisk sektors 
målprogram 

Hvordan kobler vi det til bestyrelsens arbejde? 
Bilag 5. 

Udsættes 

9.  Kl. 12-12.30 
FROKOST 

  

10.  Kl. 12.30-13.00 
Pædagogisk sektors 
målprogram - fortsat 

 Udsættes 

11.  Kl. 13.00-13.30  
Skal vi have en 
bestyrelseskonference 
2025? 

Hvad skal formålet/indholdet i så fald være? 
Hvornår skal det være? 
Kan vi evt. arbejde videre med de metoder vi lærte på 
sidste konference og lave en strategiplan for 
bestyrelsesarbejdet 2025-2026 ud fra det? 
Bilag 6. 

Det er der enighed om, at vi ønsker. 
Det kan være fint at gå metoderne fra sidste bestyrelses-konference 
igennem – skal det justeres, eller er det stadig aktuelt, og er der noget 
som vi skal samle op på. 
 

12.  Kl. 13.30-14.00 
TR-konferencen 

Er der noget fra TR-konferencen, vi som sektorbestyrelse 
skal følge op på eller arbejde videre med? 

Dem som ikke havde haft et forløb med Michael Munk vedr. 
organisering, gik glip af noget af det andet.  
Vi drøfter om der skal laves et oplæg til dem, indeholdende det som 
de gik glip af. 
For at alle bliver opmærksom på hvad man kan bruge TR-APP`en til, 
talte vi om der kunne laves en læringsaktivitet på et TR-møde eller her 
i huset.  



Der var enighed om, at det var et rigtig godt og sagligt program for 
alle, alt i alt en god konference. Laust var meget inspirerende. 

13.  Kl. 14.00-14.15 
PAUSE 

  

14.  Kl. 14.15-14.45 
Årshjul 2025 

Opstart på årshjul 2025. Hvilke møder, opgaver, 
begivenheder kan vi allerede nu ligge ind i årshjulet? 
Bilag 7. 

Mette har lavet udkast som vi gennemgår og tilretter. 
 

15.  Kl. 14.45-15.00 
Mødeplan 2025 

Forslag til mødeplan for bestyrelsesmøder i 2025. Er der 
nogen ændringsforslag? 
Bilag 8. 

Vi flytter mødet d 10/2 til 18/2 
Mette undersøger om bestyrelseskonferencen kan blive d 3-4/4 og 
indkalder bestyrelsen i kalenderen. 

16.  Kl. 15.00-15.15 
Arrangementer 

Evaluering af hjemløse rundtur. 
Skal vi arrangerer et arrangement i 1. kvartal 2025? 

Det var en god og interessant oplevelse. Det havde været dejligt hvis 
der havde været flere deltagende, men dem som deltog, havde en 
god oplevelse. Det kunne have været fint hvis man var samledes ved 
afslutning. 
Vi vender et fælles arrangement med Sosu sektoren til mødet i 
december. 

17.  Punkter til næste møde: Punkter og hvem har oplægget til punktet? Arrangement i 1. kvartal 2025, forretningsordenen, inviterer politikere 
evt. sammen med en julehilsen, velkomst til nye 
bestyrelsesmedlemmer,  

18.  Eventuelt:   

 
Med venlig hilsen 
Mette og Vita 


